
We zijn dit jaar zonder vuurwerk het nieuwe jaar ingegaan. Geen vuurwerkshow op het

voetbalveld of gelukwensen op straat. Het echte vuurwerk kregen we pas later in

januari. Met open mond keken we naar de bestorming van het congres in Washington.

Nog geen week later trad Lodewijk Asscher af als lijsttrekker en vlak daarna viel het

kabinet vanwege de toeslagenaffaire. Lilianne Ploumen werd de eerste vrouwelijke

lijsttrekker sinds het bestaan van de PvdA. 

Politiek is een zaak voor ons allemaal. In alles resoneert de stem van de politiek; in de

hoogte van de zorgpremie, in de kinderopvang, in het delen van onze boodschappen.

Iedereen heeft hierover een mening, niet iedereen heeft de feiten. Soms doen we de

moeite niet om de feiten te vinden. Soms worden feiten bewust achtergehouden. Maar

het gebrek aan feiten weerhoudt ons niet om overal wat van te vinden. Bekende

Nederlanders, vaker niet dan wel  ter zake deskundig, krijgen een stem in diverse

talkshows. Onze eigen mening heeft een podium op de sociale media en een enorme

reikwijdte. Gaat het goed dan krijgen we 'likes', gaat het mis dan moet je kop er af. Of

moet Barbertje hangen. Gevaarlijk spul, zo’n mening.

Desondanks zetten zich dagelijks mensen in, lokaal regionaal en op landelijk niveau in

de politiek om onze wereld net iets mooier te maken. Mensen met een mening, die niet

alleen die mening ventileren, maar er ook daadwerkelijk iets mee willen doen. En van

welke mening je ook bent en van welke partij, mijn respect heb je. Omdat je je elke dag

in een wespennest waagt, waarbij je op elk moment overspoeld kunt worden door een

tsunami aan meningen.

Wij zijn momenteel al bezig met de voorbereidingen van de gemeenteraadsverkiezingen

van maart 2022. En het is fijn om te zien dat er al een aantal mensen heeft aangegeven

hier een actieve bijdrage aan te willen leveren. De verschillende commissies hebben al

vorm gekregen. Nu nog wat extra kandidaten op de lijst. Dat komt vast voor elkaar. We

zijn niet voor niets lid geworden van een politieke partij. We hebben namelijk een

mening over hoe het beter en eerlijker kan.

Verdiep je in de feiten; alles begint met passie, nieuwsgierigheid en gedegen informatie.

Laat je mening horen, help flyeren, zet je naam op de lijst, ga in elk geval stemmen in

maart. Zo zorgen we ervoor dat onze mening meetelt!

Dikke tút, bliuw sûn,

Overigens...

Opsterland

Door: Anja Wiersma
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Inhoud



Afgelopen weken kwam in verschillende krantenartikelen helder aan het licht

dat het leven met een bijstandsuitkering ongelooflijk ingewikkeld is. Want mag

een bijstandsgerechtigde niet gewoon wat boodschappen aannemen van haar

eigen moeder?

Nee, niet als dat structureel is, oordelen zowel de rechter als de

Participatiewet en de Fraudewet uit 2012. Al die voorschriften komen kort

gezegd hierop neer: voor een bijstandsuitkering gelden strenge normen die al

even streng worden gecontroleerd en wie te veel krijgt moet dat terugbetalen.

Uitgangspunt van de Participatiewet is dat mensen voor zichzelf zorgen en

niet dat de samenleving dat doet. De overheid gaat er van uit dat iemand van

de bijstand kan rondkomen. Dat het toezicht daarop streng is, is een politieke

keuze. 

In de uitvoering van de Participatiewet hebben gemeenten een zeer beperkte

vrijheid om het toezicht erop naar eigen goeddunken in te vullen. Toch wil je

als wethouder (College) graag mee bepalen of je een oogje dichtknijpt, geld

terugvordert of zelfs een boete oplegt.

In onze gemeente hebben meer dan 650 personen een bijstandsuitkering. Het

controleren of de uitkering rechtmatig is, hoort bij de Participatiewet. In 2020

hebben we 85 keer een terugvordering gedaan. Het verzwijgen van inkomsten

wordt juridisch gezien als een fraudehandeling, maar niet altijd is sprake van

een bewuste handeling. Soms wordt gewoon iets vergeten te melden, is een

vinkje verkeerd gezet of had men de gedachte dat het niet gemeld hoefde te

worden. De wettelijke ruimte om af te zien van invordering is klein. Dat beleid

is vanuit de landelijke politiek ontstaan na invoering van de Participatiewet. In

theorie zou dus zelfs een wekelijks boodschappenpakket kunnen leiden tot

invordering. Gelukkig vinden we in Opsterland dat we daar op een humane

manier mee om moeten gaan.

Toch komen ook in Opsterland schrijnende situaties voor. Het spreekwoord

zegt ‘ieder huisje heeft z'n kruisje', maar er zijn gezinnen waar het noodlot zo

toeslaat dat er een woud van kruisen op het dak is geplant. Ik vind dat we, los

van ingewikkelde regelgeving, alles op alles moeten zetten om samen met

deze mensen een oplossing te zoeken in zo'n benarde omstandigheid. 

Landelijk zullen we als PvdA aan de slag moeten om de wet aan te passen,

een wet die in de praktijk voor mensen hardvochtig kan uitpakken. De

onmenselijkheid moet verdwijnen en de menselijke maat moet terug. Het mag

niet zo zijn dat we ons aan de ene kant als gemeente inspannen om

schuldenproblematiek aan te pakken en aan de andere kant mensen

terugvorderingen opleggen om ze vervolgens met schulden de afgrond in te

storten.

Bijstand
Door: Libbe de Vries



Raadspolitiek is een bijzonder fenomeen. Soms mag je heel lang debatteren over een vrij onschuldig onderwerp.

Andere keren moet een onderwerp, dat er behoorlijk toe doet snel doorgezet worden, vanwege gebrek aan tijd. Zo

ook 14 december, de avond voor de tweede lock down.

De agenda was behoorlijk gevuld en de motie van de PvdA over de eigen bijdrage WMO, die al op een ander

moment was ingebracht maar was doorgeschoven naar een andere avond, werd op 14 december behandeld aan

het einde van de vergadering. Ook deze avond was er aardig wat debat over andere items. Allemaal erg belangrijk.

Als je weet dat de motie die jij gaat inbrengen nog moet komen, zit je om half twaalf wel op hete kolen. Zeker als je

weet dat dit de laatste vergadering is van het jaar. En ja, net voor half twaalf was het dan zo ver, de motie mocht

ingediend worden. De pers is al lang naar huis en aandacht van de raadsleden al aardig verslapt. De voorzitter gaf

ook nog aan dat ze wel de vergadering voor de lock down wilde beëindigen. Gelukkig hadden we het in de fractie

goed voorbereid en had ik mijn onderbouwing op papier. De scherpte is er echter dan wel af.

En ja, dan kom je zo vlak voor die lock down met een onderwerp dat niet echt past bij het moment. Veel mensen

hebben behoorlijke problemen door de lock down. Voor veel mensen betekent de lock down nog langer de tijd

doorbrengen in eenzaamheid. Dagbesteding voor ouderen en mensen met een beperking kan niet altijd door gaan

en mantelzorgers hebben het extra zwaar. En uitgerekend op dat moment komt de PvdA met een motie die gaat

over geld.

Toch was het goed deze motie in te dienen. In de vorige nieuwsbrief heb ik al aangegeven dat de kosten binnen het

sociaal domein de pan uit rijzen en dat dit deels komt door de extra kosten van de huishoudelijke ondersteuning. In

2019 is het abonnementstarief ingevoerd. Dit om te voorkomen dat mensen die meerdere vormen van zorg hebben

een stapeling krijgen van de eigen bijdrage. Als je dus zorg krijgt vanuit de WMO betaal je maar één keer een eigen

bijdrage, het zogenoemde abonnementstarief.

Dit heeft echter een vervelend neveneffect: namelijk dat alle mensen die zorg kunnen krijgen, ongeacht iemands

inkomen. Wij vinden dat een verkeerde ontwikkeling. Wij vinden dat de sterkste schouders de zwaarste lasten

moeten dragen.

Daarom hebben we een motie ingediend die het college oproept om:

"Samen met andere gemeenten en de VNG in gesprek te gaan met het Rijk en de Tweede Kamer om te bereiken
dat er:
-dan wel volledige compensatie komt  van het Rijk voor het invoeren van het abonnementstarief;
-dan wel dat de inkomenstoets opnieuw wordt ingevoerd.
-De raad te informeren over de voortgang van deze gesprekken"

In Friesland hebben meerdere PvdA-fracties deze motie ingediend.

De motie heeft de meerderheid behaald. Hij was ingediend met Christen Unie, Groenlinks en BAS. D66 kon zich er

niet in vinden; zij zijn van mening dat iedereen recht heeft op zorg ongeacht inkomen. VVD was bang voor een

armoedeval bij de middeninkomens en het CDA maakte zich druk over de kosten van de administratieve

rompslomp.

Wij gaan er echter nog steeds vanuit dat binnen gemeente Opsterland situaties individueel worden bekeken. Dus

mocht er een stapeling zijn van kosten die niet passend is bij het inkomen, kan de gemeente hier altijd maatwerk 

toepassen.

Op voorhand iedereen toelaten, die deze huishoudelijke hulp nodig heeft en dus ook mensen die het zelf kunnen

betalen, lijkt ons niet wenselijk. Of het rijk moet dit één op één willen compenseren.

Het argument van CDA dat dit extra tijd van de ambtenaren gaat kosten en daarmee extra geld gaat kosten, is geen

argument. Men moet nu ook zaken indiceren en zodra mensen weten dat er wel een inkomsenstoets wordt gedaan,

zal dit ook vast weer op de verjaardagsfeestjes worden gecommuniceerd. De aanzuigende werking zal dan snel

stoppen, zodat er meer ruimte overblijft voor zorg voor mensen die het echt nodig hebben.

De wethouder, Libbe de Vries, was blij met de motie. Hij zag het als ondersteuning van alle acties die het college nu

op dit gebied al doet. Eind goed al goed! We waren klaar met vergaderen voor de lock down.

Tot in de late uurtjes
Door: Joke Brouwer



 

Naar aanleiding van een artikel in de Leeuwarder Courant van 16 januari jl.

over vuurwerkschade in Opsterland (€ 13.000 met een specifieke verwijzing

naar de tunnel in Gorredijk en het gymnastieklokaal in Bakkeveen) heeft de

PvdA- fractie de volgende vragen gesteld aan het college van B&W.

 

1.    Kan het college een overzicht per dorp geven van de vuurwerkschade

of andere schade t.g.v.(de aanloop naar) de jaarwisseling (naar aard en

kosten)?

2.    Hebben de kosten alleen betrekking op publieke schade (openbare

ruimte, gemeentelijke eigendommen) of is er ook private schade gemeld en

meegenomen in het overzicht in de LC?

3.    Zijn er bij de Politie en bij Handhaving meldingen gedaan op grond

waarvan schade kan worden verhaald op de veroorzakers?

4.    Is er door de Politie en Handhaving in Opsterland proces-verbaal

opgemaakt op grond waarvan boetes worden opgelegd, en zo ja hoeveel?

5.    Hoe kijkt het college terug op het massaal geschonden landelijk

vuurwerkverbod en levert dit lessen op voor volgende jaren?

 

De laatste vraag heeft vooral betrekking op de lering die gemeenten

zouden moeten trekken uit rijksmaatregelen die niet of nauwelijks te

handhaven zijn. Dat gaan we natuurlijk ook weer zien bij de avondklok. In

Den Haag wordt iets bedacht en de gemeenten mogen daarna het

probleem oplossen. Het zal later bij de parlementaire enquête over de

corona-aanpak, die er  waarschijnlijk gaat komen,  allemaal duidelijk

worden. Maar voorlopig zitten we met de “gebakken peren”. 

 

Roel Vogelzang, fractievoorzitter

Vuurwerkschade
Door: Roel Vogelzang

Wil je net als Libbe, Joke, Jan en Roel
meedenken over een sterk en sociaal

Opsterland?
Meld je dan aan als kandidaat

voor de gemeenteraad!

Mail: opsterland.pvda@outlook.com



Halverwege November 2019 is de PvdA Opsterland gestart met een donateursactie voor de Voedselbank

Opsterland. Het doel van deze actie was om geld in te zamelen voor een uitbreiding van de koel-/ vriescel voor de

voedselbank. De vriesinstallatie die aanwezig was onvoldoende groot om de aangeleverde bevroren artikelen (zoals

vlees en brood) op een goede manier te kunnen bewaren.  

Tot en met 4 januari hebben we actie gevoerd. Omdat het doel was bij te dragen aan de kosten om de vriescel te

realiseren, hebben we er als thema 'de Elfstedentocht' aan gekoppeld. Het doel van de actie was om 1100 euro aan

donaties bij elkaar te krijgen. Hiervoor hebben we een oproep gedaan aan onze leden en via de sociale media

aandacht gevraagd. Onze actie is enorm succesvol geweest. Er is veel aandacht voor geweest in de lokale en

regionale media. De fondsenwerver van de Voedselbank (Henk Marinus) is over deze actie nog geïnterviewd op de

radio bij Omrop Fryslân. 

 

Tot onze grote verbazing was op de tweede dag nadat de actie gestart was het streefbedrag al gehaald. De

Hervormde kerk in Wijnjewoude heeft die dag in één keer de beoogde € 1100 gedoneerd. Dat was geweldig

natuurlijk en we zijn hier heel dankbaar voor. Desondanks zijn we, zoals we van plan waren, doorgegaan met

actievoeren tot 4 januari, de dag dat de laatste Elfstedentocht verreden is. We hebben frequent ludieke plaatjes van

fractie- en bestuursleden in lijn met het Elfstedentocht- thema geplaatst op de sociale media (het plaatje van Roel

Vogelzang werd door de fractievoorzitter van een andere partij zo 'mooi' gevonden, dat hij zich genoodzaakt voelde

om ook een donatie te doen). De voedselbank heeft in hun webshop voor onze actie tijdelijk snert  met rookworst

opgenomen.

 

Al met al hebben we stug actie gevoerd tot 4 januari jl. In totaal hebben we uiteindelijk € 1909 aan donaties

gekregen. Dit bedrag is niet geheel willekeurig, in 1909 werd de eerste Elfstedentocht verreden en is de Vereniging

van de Friesche Elfsteden opgericht. Het gedoneerde bedrag hebben Joke Brouwer en Anja Wiersma samen met de

voorganger van de Hervormde kerk in Wijnjewoude (onze hoofddonateur) op 18 januari symbolisch overhandigd aan

de voedselbank. En nu kunnen de schaatsen weer in het vet.

In actie voor Voedselbank Opsterland
Door: Anja Wiersma



Van de PvdA-fractie in de Provinciale Staten ben ik eerste woordvoerder

duurzaamheid, klimaat en milieu. Onderwerpen die te maken hebben met energie

komen bij mij terecht. En zo kwam het dat ik in de Statenvergadering van december

jl. moest reageren op het initiatiefvoorstel van D66 om de regels voor windmolens te

versoepelen.

Ik sloeg er het coalitieakkoord nog eens op na: “wij zijn tegen verrommeling van het

landschap” en “Resultaat 4: wind levert een bijdrage aan duurzame

energieopwekking in Fryslân, terwijl het aantal grotere molens daalt” En natuurlijk

ons verkiezingsprogramma: “wij zijn voor dorpsmolens en wij zijn zuinig op ons

landschap”. 

Hoe nu deze standpunten te verenigen? Zeker omdat de oppositie hier wel even in

wilde poken. Het coalitieakkoord is fors dicht getimmerd. Ik heb duidelijk

aangegeven dat verruiming van de regels voor windmolens er niet in zit in deze

coalitieperiode. Maar ik heb wel perspectief gegeven voor daarna. Ik heb geopperd

om wat ruimer te denken. Het idee van dorpsmolens is dat de betrokken Mienskip er

van profiteert. Door de bijdrage aan energieneutraliteit en door extra opbrengsten

die het Mienskipsleven ondersteunen. Maar moet om dit te bereiken de molen dan

per sé in of nabij het dorp staan? Kunnen we in de provincie niet met elkaar op zoek

naar locaties waar clusters van molens komen? En dat elk dorp of elke wijk zo’n

molen kan adopteren. Desnoods met de naam op de molen. Hiermee voorkomen

we dat molens van 150 meter of hoger als hagelslag over de provincie worden

uitgestrooid. Hoger dan de Achmeatoren of de toren van Spannenburg. Als

Statenfractie hebben wij het voornemen om deze gedachte na de zomer nader uit te

werken. Bij voorkeur met belangstellenden en deskundigen. Wel is duidelijk, onder

andere uit krantenartikelen, dat het landschap in ons land de komende jaren enorm

onder druk komt. Er moet uitbreiding van natuurgebieden komen, er moeten extra

huizen worden gebouwd, windmolens zijn moeilijk in een stedelijke omgeving te

plaatsen, industrieterreinen breiden uit, soms met datacenters of distributiecentra.

De vraag naar windmolens moeten we naar mijn idee niet per dorp of wijk willen

aanpakken, maar per provincie of regio. Samen met gemeenten en samen met de

Mienskip. Samen verstandige keuzes maken, ten behoeve van ons mooie Friese

landschap, gericht op de toekomst en met respect voor ieders rol en positie.

Uit de staten
Door: Erik de Groot
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